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قیمت)بهتومان(نوعسکه
1/450/000سکه تمام طرح جدید
1/430/000سکه تمام طرح قدیم

720/000نیم سکه
425/000ربع سکه

280/000گرمی
135/100هر گرم طلای 18 عیار

نوعارز
4/209دلار
5/270یورو
5/820پوند

1/160لیر ترکیه
1/175درهم امارات

نایبرئیسکمیسیونانرژیوضعیتبرداشت
ایرانازمیدانمشترکباقطررامناسبارزیابی

کرد.
هدایت الله خادمی در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران 
جوان در تشریح وضعیت میدان های مشترک نفتی کشور، 
درباره وضع برداشت ایران از میدان مشترک پارس جنوبی 
اظهار کرد: خوشــبختانه هم اکنون در این میدان وضع 
خوبی داریم و میزان تولیدمان با قطر برابر شــده است، 
حتی اعلام می شود که در برخی موارد بیشتر از قطر در 

حال برداشت هستیم.
وی افزود: باید به این مســئله توجه داشت که قطر 
خیلی پیش تر از ایران شروع به برداشت از میدان پارس 
جنوبی کرده است، به عبارتی قطر اوج برداشت و تولید 

خود را گذرانده و اکنون در سرازیری افتاده است.
نایب رئیس کمیســیون انرژی مجلــس بیان کرد: 

امیدواریم عملیات توسعه ای فاز 11 پارس جنوبی به عنوان 
مرزی ترین فاز ایران، هرچه زودتر کارش را آغاز کند.

خادمــی گفت: در میدان های نفتی جنوب  کشــور 
مانند آزادگان و یاران، شرکت های ایرانی در حال اجرای 
عملیات توســعه ای به شکل مناســبی هستند. در این 
میدان ها بخشی از توسعه صورت گرفته و وضعیت بدی 

نداریم ولی نسبت به کشورهای همسایه عقب هستیم.
وی نبود منابع مالی را مهمترین عامل تاخیر در توسعه 
میدان های نفتی مشترک دانسته و تشریح کرد: منتظر 
ورود ســرمایه خارجی به کشور شدیم و از منابع داخلی 
برای تامین نیاز بهــره نگرفتیم، چرا که فکر می کردیم 
خارجی ها حتما برای سرمایه گذاری در میدان های نفتی 
وارد عمل خواهند شــد، اما تاکنون این انتظار به شکل 

قابل توجهی به ثمر ننشسته است.
نایب رئیس کمیســیون انرژی مجلس با اشــاره به 

نیاز 200 میلیارد دلاری صنعت نفت در برنامه ششــم 
توســعه، افزود: بخش عمده ای از این نیاز مدون شــده 
باید از منابع داخلی و بخش دیگر نیز از طریق ســرمایه 

خارجی تأمین شود.
خادمی گفــت: بعد از برجام شــرکت های خارجی 
بســیاری  برای ســرمایه گذاری در  ایران اعلام آمادگی 
کرده اند که قرارداد توسعه فاز 11 پارس جنوبی با توتال 

فرانسه نتیجه آن است.
وی با بیان اینکه بعد از انعقاد قرارداد با توتال، اتفاق 
خاصی در فاز 11 پارس جنوبی نیفتاده است، اضافه کرد: 
همه این مسائل در شرایطی پیش آمده که به نظر می رسد 

وزارت نفت مذاکرات خوبی انجام داده است.
خادمی افــزود: امیدواریم وزارت نفت در این زمینه 
کار جهــادی انجام دهد، یعنی در صورت تحقق نیافتن 

سرمایه گذاری خارجی از داخل کشور کمک بگیرد.

این نماینده مجلس ادامه داد: بهبود فضای سیاسی 
باعــث علاقمندی توتال برای ورود به کشــور به منظور 
سرمایه گذاری در فاز 11 پارس جنوبی شده است، البته 
امیدواریم حضورش در ایران ادامه دار باشــد. با این حال 
تجربــه تلخ به جای مانده از این شــرکت و تهدیدهای 
مکرر آمریکا، نگرانی هایی را مبنی بر ترک دوباره توتال 
به وجود آورده است. چرا که این شرکت سال ها قبل، بر 
اثر فشــار تحریم های بین المللی به ترک  قرارداد منعقد 
شده خود  با ایران اقدام کرده و با قطری ها در آن سوی 
میدان  مشترک شروع به اجرای عملیات توسعه ای کرد.
نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس بیان کرد: اکنون 
هم معلوم نیست که می ماند یا می رود. وزیر نفت می گوید 
توتال کارش را شــروع کرده ولی از نظر ما این موضوع 
مشخص و هویدا نیست. همچنین در صورت ترک قرارداد 

هیچ  پنالتی و جریمه ای برای او دیده نشده است.

نایبرئیسکمیسیونانرژیمجلس:

وضع ایران در برداشت از میادین مشترک پارس جنوبی خوب است

گروه اقتصادی-
درحالیکهبازارطلادرروزگذشتهباافزایش
25هزارتومانیقیمتسکهکاملطرحجدید
روبهشد،بازارسهامبیشازهزارو600واحد
کاهششاخصکلراتجربهکرد،تانوساناتقابل

توجهیدرایندوبازاررخدهد.
قیمت ســکه تمام بهار آزادی که روز شنبه یک 
میلیون و 425 هزار تومان قیمت داشت، به رقم یک 

میلیون و 450 هزار تومان افزایش پیدا کرد. 
نکته قابل توجهی کــه در این میان وجود دارد، 
تلاش ناموفق دولت برای از بین بردن حباب سکه بود.

بانــک مرکزی از اوایل آذر ماه، با شــروع »حراج 
سکه« در بانک کارگشــایی تصمیم گرفت تا حباب 
200 هــزار تومانی قیمت ســکه را از بین ببرد؛ اما با 
گذشت یک ماه از این حراج که هنوز هم ادامه دارد، 
قیمت سکه که در روز نخست این حراج یک میلیون 
و 400 هزار تومان بود، نه تنها کاهش نیافته و حبابش 
تخلیه نشده؛ بلکه 50 هزار تومان هم افزایش قیمت 

داشته است! 
جالب اینجاست که بزرگ ترین متقاضیان سکه در 
این حراج ها دلالان هستند و سود این خرید ها عمدتا به 
جیب این دلالان می رود. ضمن اینکه در همان هفته 
نخست 20 هزار سکه فروخته شد، سکه هایی که زمانی 
ذخایر طلای کشور محسوب می شدند و حالا وسیله 

طیروزگذشتهرخداد

افزایش قیمت سکه و ریزش شاخص بورس

سودجویی دلالان.افزایش 25 هزار تومانی قیمت سکه 
تنهــا در یک روز، این پیام را به بانک مرکزی می دهد 
که راهکار حراج سکه موفق نبوده و باید راهکار دیگری 

را در نظر گرفت.  
نکته قابل تامل اینکه قیمت سکه در 10 آذر )یک 
ماه پیش( یک میلیون و 385 هزار تومان بود که طی 

این مدت 65 هزار تومان زیادتر شده است! 

از سوی دیگر شاخص بورس هم طی روز گذشته 
نزدیک به هزار و 650 واحد سقوط کرد تا یک سقوط 
قابل ملاحظه را ثبت کند. شاخص بورس که در پایان 
معاملات روز شــنبه روی رقم 97 هزار و 200 واحد 
ایســتاده بود، روز گذشــته به 95 هزار و 560 واحد 
ریزش کرد تا افزایش قیمت سکه، تنها خبر بد اقتصادی 
دیروز نباشد! البته باید بیان کرد که شاخص بورس طی 

هفته های اخیر به اذعان کارشناسان به صورت حبابی 
افزایش یافته بود، چنــان که طی 20 روز منتهی به 
9 دی امسال تقریبا شش هزار واحد رشد کرده بود. 

پیش تر برخی سهامداران با  اشاره به رشد حبابی 
شاخص؛ در گفت وگو با کیهان عنوان کرده بودند که 
چگونه می شــود وقتی بسیاری از سهامداران در حال 

ضرر می باشند، شاخص بورس رشد می کند؟!
در همین راســتا، نوید خاندوزی کارشناس بازار 
ســرمایه در گفت وگو با خبرگزاری فارس، دلیل افت 
قیمت ســهام در بازار را ناشی از دو متغیر عنوان کرد 
و گفت: پس از ثبت رکوردهای جدید برای شــاخص 
کل بورس و رشــد پرهیجان قیمت سهام که چندین 
برابر روند عادی بازار بود، معامله گران بورس تهران به 
دنبال بهانه ای بودند تا اصلاح قیمتی سهام آغاز شود.

وی افزود: اعتراض های پراکنده به وضعیت اقتصادی 
و اجتماعی در کنار اجرای زود هنگام بخشنامه جدید 
نحوه انجام معاملات در بورس و فرابورس ایران، باعث 
شده تا بازار ســهام به آنچه که پیش از این در مورد 

اصلاح قیمت ها نیاز داشت، دست یابد.
این کارشناس بازار سهام با بیان اینکه بازار سهام 
دچار وحشت زدگی نیست، بیان کرد: در حال حاضر 
هیجان فروش ســهام باعث شــده تا عرضه بر تقاضا 
پیشــی بگیرد که انتظار می رود، طی چند روز آینده 

این روند تمام شود.

عضواتاقبازرگانیتهرانبابیاناینکهنرخ
بهرهبانکیدرایران۱0برابرکشورهایاروپایی
اســت،گفت:اینامرسببمیشودبسیاریاز
توجیهســرمایهگذاری اقتصادی، فعالیتهای

نداشتهباشد.
ابراهیم بهادرانی در گفت وگو باشــگاه خبرنگاران 
جوان، با اشاره به بهره سنگین وام های بانکی در کشور 
اظهار کرد: نرخ بهره بانکی در ایران 10 برابر کشور های 
اروپایی است که سبب می شود بسیاری از فعالیت های 
اقتصادی توجیه سرمایه گذاری نداشته باشد و در نتیجه، 

قیمت نهایی کالای تولیدی افزایش یابد.
وی با اشاره به نیاز بخش خصوصی به منابع بانکی 
افزود: بخش خصوصی حداکثر تا 40 درصد منابع مالی 

را می تواند تامین کند که پس از ارائه طرح توجیهی به 
بانک برای وام اقدام خواهد کرد و پس از مدت زمانی 
که تولیدکننده برای رسیدن به سود اقتصادی در نظر 

می گیرد، باید اصل و فرع را به بانک پرداخت کند.
مشــاور عالی اتاق رئیس اتاق بازرگانی تهران ادامه 
داد: معمولا شرکت ها برای سرمایه در گردش از منابع 
بانکی یا منابع بازار سرمایه استفاده می کنند و وام های 
ارائه شده با سود بالا، قیمت پایانی محصول را افزایش 

می دهد.
بهادرانی با اشــاره به تاثیر بهــره بانکی بر کاهش 
مالیات اذعان کرد: نــرخ بالای بهره بانکی به تولید و 
سرمایه گذاری لطمه می زند و با کاهش سود بنگاه های 
اقتصادی درآمد دولت از مالیات دریافتی کاهش می یابد 

و دچار کسری بودجه می شود.وی درخصوص کمبود 
منابع مالی گفت:کاهش درآمد های بانک شامل عدم 
بازگشــت وام های دریافتی از ســوی دولت و بخش 
خصوصی، ســرمایه گذاری بانک ها در بخش مسکن و 
رکود در این حوزه، سبب کمبود عرضه پول می شود.

مشاور عالی ریس اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه 
بانک مرکزی 13 درصد بدهی غیر قابل بازگشت دارد، 
تصریح کرد: میزان بدهی های غیر قابل بازگشت باید 

به پنج درصد برسد.
وی با اشاره به اینکه با کاهش تورم نرخ سود بانکی 
نیاز به تعدیل دارد، افزود: در صورت کاهش تورم، نرخ 
بانکی نیز باید کاهش یابد، اما با توجه به کمبود منابع 
و افزایــش تقاضا برای نقدینگی بانک ها و عدم توانایی 

برای تامین منابع مالی، نرخ سود کاهش نمی یابد.
مشاور عالی ریس اتاق بازرگانی تهران افزود: نرخ 
بهره بین بانکی نیز در ایران نسبت به کشور ها بالاست 
در کشــور های اروپایی لایبور )لایبور برابر با میانگین 
نرخ بهره بین بانکی اســت که بانک ها برای دوره های 
کوتاه مدت یک ماهه، سه ماهه، شش ماهه و یک ساله 
به یکدیگر وام می دهند( حدود دو تا سه درصد است.

بهادرانی در پایان با بیان اینکه اقداماتی برای کاهش 
ســود نرخ بین بانکی انجام شــده است، گفت: بانک 
مرکزی نرخ بهره وام بین بانکی را مشخص می کند که 
در صورت کاهش آن نیز از نرخ وام بانکی نیز کاســته 
خواهد شد، البته در این میان اقداماتی صورت گرفته 

که با گذر زمان نتیجه آن مشخص می شود.

عضوهیئتمدیرهانجمنملیحمایتازحقوقمصرفکنندگان
گفت:هیچنظارتیبروارداتکالاهاوسودحاصلازآنوجودندارد.
محمد محمدی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان اظهار کرد: هیچ 
نظارتی بر واردات کالاها نمی شود به طوری که کالایی به ارزش 16 میلیون 
تومان وارد و به قیمت 45 میلیون تومان فروخته می شود در حالیکه باید یک 
درصد مشخصی از واردات کالا سود ببرند. البته واردکنندگان به این سودها 
هم قانع نیستند و با نوسانات ارزی، باز هم قیمت ها را افزایش می دهند.وی 
با اشاره به نارضایتی های مردم از گرانی گفت: زمانی که گرانی می شود تازه 
مدیران به فکر چاره اندیشی می افتند و اقدام به واردات می کنند، حال در این 
میان دلالان و واســطه ها سود می برند و هر زمانی این واسطه ها اراده کنند، 

مردم ضرر می کنند. در حال حاضر به معیشت مردم کم توجهی می شود.
عضــو هیئت مدیره انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان ادامه 
داد: سوال این است که چرا مسئولان قبل از گرانی به فکر نیستند و کنترل 
و نظارتی بر قیمت ها ندارند؟ چرا آنفلوآنزا، گرمای هوا، سرمای هوا و غیره را 
که روی قیمت کالاها تاثیر می گذارند را پیش بینی نمی کنند؟ عملکرد مدیران 

ما حکایت نوشدارو پس از مرگ سهراب است.
محمدی خاطرنشان کرد: گوشت کیلویی 30 هزار تومان بود و به راحتی 
قیمت آن را به 40 و ســپس به 50 هزار تومان رســاندند و در این میان با 
واردات گوشت قیمت ها را به 40 هزار تومان برگرداندند و حال ادعا می کنند 
که قیمت گوشــت کاهش یافته، این در حالی است که ارزان نشده و قیمت 
اصلی 30 هزار تومان است. انگار زرنگی کردند که قیمت کالایی را 90 درصد 

گران کنند و حال با 20 درصد کاهش ادعای ارزانی می کنند.

قائممقاموزیرراهوشهرسازیازارائهطرح
پیشنهاداتمامدوسالهمسکنمهربهکارگروهی

بامحوریتبانکمرکزیخبرداد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، احمد اصغری مهرآبادی 
اظهار کرد: طرح پیشنهادی اتمام مسکن مهر در یک 
بازه زمانی دو ساله و یکسان سازی نحوه ارائه تسهیلات 
بانک ها به متقاضیان مســکن مهــر در کارگروهی با 
محوریت بانک مرکزی ارائه شــد تــا این طرح ها به 

کمیسیون اقتصاد ارائه داده شوند.
وی ادامه داد:  دوشنبه در کمیسیون اقتصاد دولت 
جمع بندی کارگروه مطرح شــد و امیدواریم پیشنهاد 

تصویب شود.
وی با یادآوری این که در برخی نقاط مسکن مهر به 
افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی واگذار شده 
که توانایی پرداخت 500 هزار تومان قسط تسهیلات 
مسکن مهر را ندارند، افزود: در زمان بازگشت سپرده 
مســکن مهر فشار بسیار ســنگینی به متقاضی وارد 

می شود که به دنبال اصلاح آن هستیم.
قائم مقام وزیر راه و شهرســازی با ابراز این که 2/2 

براساساظهاراتقائممقاموزیرراهوشهرسازی

اتمام مسکن مهر به سال ۹۸ موکول شد!!

میلیون مســکن مهر در کشــور داریم که دو میلیون 
واحــد آن در مرحله اتمام قرار دارد، گفت: برای اتمام 
طرح مسکن مهر به 100 هزار میلیارد ریال نیاز است 
که 40 هزار میلیارد ریال آن مربوط به تأمین خدمات 

زیربنایی است.
گفتنی اســت، در حالی که استاندار سابق تهران 
چند ماه پیش گفته بود مســکن مهر تا شــهریور 96 
تمام می شود و اخباری که در این حوزه منتشر می شد، 

حاکی از اتمام آن تا انتهای پاییز یا اوایل زمستان بود؛ 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در مرداد ماه اعلام کرد 

پرونده مسکن تا آخر سال بسته خواهد شد! 
حال با گذشــت چند ماه از آن وعده ها و نزدیک 
شدن به اتمام ســال؛ می بینم همین مقام مسئول از 
پیشــنهاد اتمام دو ساله مسکن مهر )که تا سال 98 

می شود( خبر داده است!! 
بعید نیست دولتی که همواره در تعویق وعده های 
خود، فعالانه عمل کرده اســت؛ با شــعار »تا 1400 
با مســکن مهر« باز هم اجرای تمــام و کمال آن را 
بــه عقب بیاندازنــد. البته وقتی شــخص وزیر راه و 
شهرســازی )عباس آخوندی( در اظهاراتی، مســکن 
مهر را »مزخرف« می نامید و آن را »خانمان برانداز« 
می دانست، نباید انتظار چندانی در اجرای به موقع و 
دقیق این طرح داشــت. پیش تر نیز سایت مشرق در 
گزارشی از زندگی وزیر راه و شهرسازی در ویلای خود 
در لواســان خبر داده بود که با توجه به سطح زندگی 
وزیر راه، مشخص است خانه هایی که به شکل مسکن 

مهر ساخته می شوند، مزخرف باشند.

یکنمایندهمجلسگفت:مســئولانبایداتفاقاتامروزرا
پیشبینیمیکردندچراکهبهتوصیههایچندسالهرهبریبرای
پایهریزیاقتصادمقاومتیدرجهتبهبودوضعیتمعیشتیمردم

عملنکردند.
احد آزادی خواه درگفت وگو با خبرگزاری فارس درباره علت اعتراضات 
اخیر مردم در برخی شــهرها، اظهار داشت: گلایه های معیشتی مردم از 

یک سو و جهت دهی بیگانه ها در اتفاقات اخیر مشهود است.
وی با بیان اینکه وضعیت نگران کننده معیشتی مردم در بروز اتفاقات 
اخیر نقش مهمی داشته است، گفت: وقتی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
بر پایه ریزی ارکان اقتصادی مقاومتی در کشور برای بهبود وضع معیشت 
مردم در سال های گذشته تاکید می کردند و علی رغم تاکیدات چندساله 
رهبری، دولت ها و مسئولان به این توصیه عمل نکردند و به حرف ایشان 

گوش ندادند، باید اتفاقات امروز را پیش بینی می کردند.
این نماینده مجلس افزود: برخی اقدامات مسئولان نظیر اینکه به جای 
برخورد قاطع با نجومی بگیران آنها را ذخایر نظام نامیدند و برخی اقدامات و 
حرف های بی فکر و اساس باعث سلب اعتماد مردم و انتقاد آنها شده است.

آزادی خواه با اشاره به اینکه افرادی به دنبال فتنه هستند، افزود: امروز 
شرایط اقتصادی مردم را بهانه اعتراض کردند و مردم را برای ریختن به 
خیابان تحریک می کنند که سیســتم های امنیتی باید به صورت جدی 
وارد عمل شوند و اجازه ندهند مردم دستمایه نقشه شوم فتنه گران شوند.
نماینده مردم ملایر در مجلس شــورای اسلامی همچنین از برخی 
اظهارنظر تحلیلگران در این رابطه انتقاد کرد و گفت: لازم است در این 

شرایط تحلیل های درستی به مردم ارائه شود.

مجریطرحزیتونازادامهممنوعیتوارداتزیتونکنسروی
وبینیازیبهآندرســالپیشروخبردادوگفت:کنسروهای
زیتونخارجیموجوددربازارقاچاقاســتکهنبایدمصرف

شود.
احمد مستخدمی در گفت وگو با ایسنا ضمن تاکید بر این که افزایش 
تولید و مصرف روغن زیتون جزو اولویت های  وزارت جهاد کشاورزی است 
اظهار کرد: در سال جاری با توجه به افزایش کیفیت زیتون کنسروی،  
باغداران بیشــتر به این ســمت متمایل شــدند و روغن زیتون امسال 
کمتر خواهد شد، چرا که به صورت طبیعی 60 تا 65 درصد زیتون به 
عنوان کنسروی زودتر برداشت می شود و چندماه بعد 35 تا 40 درصد 
دیگر نیز به عنوان زیتون روغنی از باغات کشــور برداشت می شود، اما 
امسال 70درصد از محصول زیتون به عنوان کنسروی و 30 درصد برای 

استحصال روغن برداشت شده است.
وی افزود: با توجه به افزایش ســهم زیتون کنسروی در سال جاری 
به 70 درصد )معادل 60 هزارتن( به نظر می رســد امســال به حدود 
9هزار تن واردات روغن زیتون نیاز داشته باشیم. چرا که سالانه حدود 
12 هزار تن روغن زیتون در کشور مصرف می شود و از میزان محصول 
باقی مانده امسال که برای استحصال روغن برداشت شد حدود 3500تن 
روغن زیتون تولید می شــود و مابقی آن را باید از واردات این محصول 

تامین کنیم.
مجری طرح زیتون ادامه داد: از سال 1390 واردات زیتون کنسروی 
در کنار دیگر محصولات باغی ممنوع شــده اســت و تنها چند قلم از 
محصولات باغی گرمســیری از جمله آناناس، نارگیل، موز و انبه مجوز 
واردات دارند، در نتیجه هرگونه زیتون کنسروی خارجی موجود در بازار 
قاچاق محســوب می شود و با توجه به این که همه تلاش وزارت جهاد 
کشاورزی، وزارت درمان، بهداشت و آموزش پزشکی و دیگر دستگاه های 
متولــی برای واردات روغن زیتون با کیفیت مانند روغن فرابکر و غیره 
به کار بسته شده اســت، روغن زیتون بی کیفیت به ویژه روغن زیتون 
پومیس )روغن تفاله زیتون( که مصرف خوراکی انســانی ندارد در بازار 
قاچاق اســت و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز تمهیدات ویژه ای برای 

جلوگیری از آن اندیشیده  است.

مجری طرح زیتون: 
مردم زیتون خارجی نخرند

عضوهیئتمدیرهانجمنملی
حمایتازحقوقمصرفکنندگان:

نظارتی بر قیمت 
عرضه کالاهای وارداتی نمی شود

اگرچهبانکمرکزیدربخشنامهایاعطایوامباپشتوانه
ضمانتییارانهراابلاغکردهبود،امابانکهااکنونبهبهانه
مشخصنبودنآیندهاجرایقانونهدفمندییارانهها،اجرای

آنرامتوقفکردهاند.
بانک مرکزی چندی پیش طی بخشنامه ای به نظام بانکی تکلیف 
کرده بود تا یارانه نقدی سرپرستان خانوار را پشتوانه ضمانتی اعطای 
وام قرار دهند به این معنا که خانوارها می توانستند در شعب بانکی 
که حســاب یارانه نقدی آنها در آن قرار دارد، تقاضا داده و تا سقف 

5 میلیون تومان وام دریافت کنند.
گزارش های میدانی از شعب بانک ها حکایت از آن دارد که نظام 
بانکی نســبت به اجرای طرح اعطای وام با ضمانت یارانه نقدی که 
می تواند مشکل خُرد بسیاری از مردم را حل کند، روی خوش نشان 
نمی دهند و اکنون هم با مطرح شدن احتمال حذف یارانه برخی از 

مردم، اجرای این طرح را متوقف کرده اند.
یکی از کارمندان شعب بانکی که پیش از این در اجرای اعطای 
وام با ضمانت حســاب یارانه بانکی مشارکت کرده بود در گفت وگو 
با مهر گفت: از همان ابتدا هم بانک ها بخشنامه بانک مرکزی برای 
اعطای وام با پشــتوانه ضمانتی یارانه نقدی را جدی نمی گرفتند و 
در اجرای آن روی خوش نشان نمی دادند اما برخی شعب بانکی کم 

و بیش اجرای این آیین نامه را در دستور کار خود قرار داده بودند.
وی افزود: اکنون اما با مطرح شــدن احتمال حذف یارانه نقدی 
برخی خانوارها در لایحه بودجه سال 97 کل کشور، نظام بانکی در 
عدم اجرای این بخشنامه مصمم تر شده و بر این باور است که آینده 
روشنی برای اجرای این بخشنامه نمی توان متصور بود.یکی دیگر از 
کارمندان شعب بانکی در این گفت وگو اظهار کرد: بانک ها به شدت 
با مشکل منابع روبرو هستند و اکنون کاهش نرخ سود سپرده های 
بانکی هم مزید بر علت شــده و بســیاری از مردم سپرده گذاری در 
بانک ها را مثل قبل جذاب نمی دانند، بنابراین بانک ها منابع اندکی 

دارند تا به مردم در قالب وام بپردازند.
وی می افزایــد: اعطای وام با پشــتوانه یارانه نقدی نمی تواند به 
لحاظ ضمانتی و اطمینان از بازگشــت و بازپرداخت منابع مالی در 
قالب وام برای بانک ها راهی مطمئن باشــد و بنابراین از همان ابتدا 
هم اجرای این بخشنامه برای نظام بانکی جذاب نبود.بر اساس این 
گزارش، اکنون با ارائه لایحه بودجه ســال 97 کل کشور به مجلس 
و تبصره های مرتبط با اجرای قانون هدفمندی یارانه ها، اجرای این 
بخشنامه هم در  هاله ای از ابهام رفته است به خصوص اینکه نمایندگان 
مجلس نیز بر این باورند که باید یارانه نقدی بخشــی از اقشار قطع 
شده و منابع آن به پشتیبانی و حمایت از اقشار کم درآمد اختصاص 
یابد.حال باید منتظــر ماند و دید عکس العمل بخش نظارتی بانک 
مرکزی در مواجهه با بانک هایی که از اجرای این بخشنامه به دلیل 
احتمال حذف یارانه برخی خانوارها سر باز می زنند، چه خواهد بود.

بعدازپیشبینیحذفیارانهچنددهمیلیوننفر

بانک ها اعطای وام با ضمانت
 یارانه نقدی را متوقف کردند

رئیساتحادیهمرغتخمگذاراســتانتهرانبااشــارهبه
تخصیصارزمبادلهایســههزارو600تومانیبرایواردات
نهادهها،اظهارکردکهطیسهماهاخیرقیمتنهادههابدون

هیچضابطهای40تا45درصدافزایشیافتهاست.
ناصر نبی پور شــیری در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در پاســخ 
به اینکه با توجه به شــروع آنفلوآنــزا و از بین رفتن بخش زیادی از 
گله های مرغ تخم گذار چه پیشــنهادی برای تکرار نشدن این سناریو 
برای سال های آینده دارید، خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه گله های 
مرغ تخم گذار با هزینه میلیونی معدوم شــده اند، نباید با واردات کمر 

این صنعت را بیشتر خم کنیم.
وی با  اشــاره به اینکه دولت می تواند با حمایت حداقلی در بخش 
تأمین نهاده ها به فعالیت مجدد تولیدکنندگان در این حوزه کمک کند، 
تصریح کرد: ما شرکتی به نام پشتیبانی امور دام داریم که در شرایط 

بحرانی می تواند از ذخایر استراتژیک خود استفاده کند. 
رئیس  اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران با اشاره به افزایش 40 تا 
45 درصدی قیمت نهاده ها طی سه ماه اخیر تصریح کرد: قیمت این 
نهاده ها بدون هیچ ضابطه ای افزایش داشته است و آنهایی که افزایش 
قیمت دلار را بهانه می کنند، باید در پاســخ به آنها گفت این نهاده ها 
چند ماه پیش با دلار پایین تر و ارز مبادله ای سه هزار و 600 تومانی 
وارد شده، پس افزایش قیمت توجیهی ندارد و تنها به افزایش قیمت 

تمام شده مرغداران دامن می زند.
به گفته نبی پور، در حال حاضر تولیدات 30 درصد از مرغداری های 
تخم گذار به دلیل بیماری معدوم شده است و لذا نمی توان به 70 درصد 
باقی مانده فشار بیاوریم و مجبورشان کنیم که محصولشان را با فلان 
 قیمت بفروشــند یا رقیبی به نام واردات عَلم کنیم تا قیمت شکسته 

شود.
وی به این نکته هم اشاره کرد که امسال پدیده آنفلوآنزای پرندگان 
شــدیدتر از سال گذشته است و اگر اصلاح ساختاری در مرغداری ها 
را جدی نگیریم، چه بخواهیم، چه نخواهیم هر سال شاهد این تلفات 

خواهیم بود.
نبی پور افزود: متأســفانه مرغداری های غیرمجاز بدون آنکه هیچ 
مجوزی از جایی گرفته باشند، در هر جایی یک مرغداری ایجاد کرده اند 
که همین موضوع بلای جان صنعت تخم مرغ شده است، تا حدی که 
به فاصله 200 تا 300 متری و در تراکم بالا مرغداری وجود دارد که 
بــه راحتی امکان جابه جایی ویــروس آنفلوآنزا و درگیر کردن بخش 
زیادی از مرغ تخم گذار را به وجود می آورند که امیدواریم این موضوع 
حل شــود، چرا که اکنون حتی نمی توانیم یک حکم برای برخورد با 

این مرغداری های غیرمجاز از قوه قضائیه بگیریم.

عضواتاقبازرگانیایراناعلامکردازمیانکارخانههایتولید
کالاهایمصرفی،تنها20درصدباظرفیتبالای50وبقیهزیر50

درصدبهامرتولیداشتغالدارند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، اسد ا... عسگراولادی اختصاص 50 هزار 
میلیارد تومان اعتبار برای تسهیلات به تولیدکنندگان را که توسط قائم 
مقام بانک مرکزی اعلام شــده بود، کمک بزرگی به اقتصاد و اشــتغال 
کشور دانست و گفت: متاسفانه در روزگار فعلی شرکت ها و کارخانجات 
در شــرایط بسیار بدی بسر می برند.وی افزود: بنگاه های اقتصادی برای 
خروج از این وضعیت بد فعلی و حرکت در جهت رونق تولید بر صادرات 
و مصرف نیازمند حمایت های مالی دولت هستند.عضو اتاق بازرگانی ایران 
در ادامه ضمن تاکید بر حمایت از تولید داخلی ادامه داد: روند واردات 

کالاهای مصرفی، خصوصا کالاهای لوکس به کشور باید قطع شود.
به گفته عســگراولادی، تولید کالاهای مصرفی و حرکت به سمت 
خوداتکایی در این زمینه از جمله مطالبات جدی مقام معظم رهبری و 

از سیاست های اقتصاد مقاومتی است.
وی در پاسخ به این پرسش که میزان حمایت های مالی به چه نحوی 
باید باشد تا بتوان شاخص های رونق تولید را بصورت ملموس در جامعه 
احساس کرد، گفت: هم اکنون 700 کارخانه تولید کالاهای مصرفی در 
کشــور فعال است که از این تعداد تنها 20 درصد با ظرفیت بالای 50 
و بقیه زیر 50 درصد به امر تولید اشتغال دارند.این عضو اتاق بازرگانی 
ایران اضافه کرد: برنامه ریزی ها و سیاســت گذاری ها باید در مملکت به 
نحوی باشد که صنعتگران داخلی بتوانند نیاز کالاهای مصرفی را بصورت 
داخلی تامین کنند تا نیازی به واردات کالا از طریق رسمی و غیررسمی 

)قاچاق( نباشد.
عســگراولادی در بخش دیگری از سخنان خود قاچاق کالا را یک 
فتنه بزرگ در کشــور دانست و گفت: جلوی سیل این پدیده مخرب را 
باید ســد کرد.وی بیان کرد: متاسفانه تاکنون به نحو بایسته و شایسته 

جلوی قاچاق در کشور گرفته نشده است.
وی تصریح کرد: بر اساس آمار و اطلاعات سالانه بیش از 10 میلیارد 

دلار قاچاق به کشور صورت می گیرد.

عضواتاقبازرگانی:

تولید 8۰ درصد کارخانه ها 
زیر 5۰ درصد ظرفیت است
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کردهاند.
بــه گزارش خبرگزاری مهر، محســن ولیئی با 
بیان اینکه هشــت هزار و 284 فقره وام کارگشایی 
و اشتغال زایی به مبلغ 35 میلیون و 337 هزار تومان 
به مددجویان تحت حمایت و متقاضیان واجد شرایط 
در هشت  ماهه نخست امسال از طریق شعب صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت در استان تهران پرداخت 
 شده است، افزود: پرداخت این مبلغ نسبت به مدت 
مشابه آن در سال گذشته 198 درصد رشد داشته 

است.
ولیئی با تاکید بر اینکه تسهیلات قرض الحسنه 
کارگشــایی و بخشی از تســهیلات  اشتغال توسط 
صندوق امداد ولایــت به خانوارهای تحت حمایت 

کمیتــه امداد و متقاضیان واجد شــرایط پرداخت 
می شــود، یادآور شــد: هفت هزار و 296 فقره وام 
کارگشایی به مبلغ 21 میلیارد و 187 میلیون تومان 
و 988 فقره وام  اشتغال زایی به مبلغ 14 میلیارد و 
150 میلیون تومان بــه خانوارهای تحت حمایت 
این نهاد در استان تهران و متقاضیان واجد شرایط 

پرداخت  شده است.
مدیرکل کمیته امداد اســتان تهران با  اشاره به 
نحوه افتتاح حســاب در صندوق امداد ولایت، بیان 
کرد: خیران با حضور در شعب صندوق امداد ولایت 
و دفاتر ادارات کمیته امداد می توانند نسبت به افتتاح 

حساب در این صندوق اقدام کنند.
ولیئی ادامه داد: خیران، صندوق های خانگی و 
محلی، مؤسسات خیریه، مساجد، اتحادیه ها و ادارات 
می توانند با سپرده گذاری در صندوق امداد ولایت در 

ترویج فرهنگ قرض الحسنه سهیم شوند.
وی با یادآوری اینکه نیکوکاران می توانند پس از 

سپرده گذاری، فرد متقاضی تسهیلات را به صندوق 
امداد ولایت معرفی کنند، بیان کرد: این صندوق به  
عنوان کارگزار، وام مورد نظر را به درخواست  کننده 

پرداخت می کند.
مدیرکل کمیته امداد استان تهران ابراز امیدواری 
کرد: با مشارکت خیران بتوانیم شرایط مناسبی برای 
رفع مشکل نیازمندان از طریق صندوق امداد ولایت 

فراهم کنیم.
ولیئی با  اشــاره به پرداخت صدقه الکترونیکی، 
گفت: پرداخت صدقه به روش های نوین الکترونیکی 
از طریــق اپراتورهای تلفن همراه باهدف تســهیل 
پرداخت کمک های مردمی و افزایش اعتماد عمومی 
راه اندازی شده است و خوشبختانه مردم استان تهران 

در این زمینه استقبال خوبی داشته اند.
وی افزود: مردم استان تهران می توانند از طریق 
شماره گیری سامانه تلفن گویای 7355 و ussd سامانه 
پیامکــی #021*8877* صدقات خود را پرداخت 

کنند.مدیرکل کمیته امداد استان تهران تأکید کرد: 
حامیان و خیران پشتوانه کمیته امداد در رسیدگی 

به جامعه هدف تحت حمایت این نهاد هستند.
ولیئی در ادامه به کمک های مردم نوع دوســت 
تهران به مردم مناطق زلزله زده غرب کشور  اشاره و 
بیان کرد: تاکنون مردم استان تهران هفت میلیارد 
تومان به  صورت نقدی و غیرنقدی به مردم مناطق 

زلزله زده این مناطق کمک کرده اند.
وی یادآور شــد: همچنین 74 کانکس توســط 
خیران اســتان تهران از طریــق کمیته امداد برای 
مردم مناطق زلزله زده غرب کشور ارسال  شده است.

مدیرکل کمیته امداد استان تهران به شناخت 
ظرفیت ها در مناطق مختلف استان تهران  اشاره کرد 
و گفت: با تمرکز بر ظرفیت های شناسایی شــده به 
دنبال جذب مشارکت های مردمی برای ارائه خدمات 
مطلوب تر به نیازمندان توسط ادارات کمیته امداد 

استان هستیم.
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